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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 
sammanträde 2020-08-25, § 7 

 
   

 

 Tid Tisdagen den 25 augusti 2020 kl. 17.00 – 17.10 
   

 Plats Lilla Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justering Torsdagen den 3 september 2020, §§ 1-7, 11-14 
  
 Omedelbart justerade paragrafer 
 Justering Tisdagen den 25 augusti 2020, §§ 8-10 
  

 
 
Katarina Luhr Karin Lekberg 

  
Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 
 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Karin Lekberg (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M)     
Christoffer Jönsson (L)     
Deniz Butros (V)     
 

 Tjänstgörande ersättare: 
Maja Boström (C) för Gunnar Caperius (C) 
Sofia Tahko (KD) för Alexandra Grimfors (M) 
Tapani Juntunen (SD)  för Anton Clarholm (SD) 
 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Åse Geschwind, Maria Kjellman Wall 
samt borgarrådssekreteraren Cindy Falquet 
 

 Med anledning av coronaviruset COVID-19 har nämnden kommit överens 
om att reducera antalet deltagare vid sammanträdet. 
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 § 7 
Motion om att göra det lättare att återvinna – öka 
öppethållandet på återvinningscentralerna. 
Motion från Emilia Bjuggren (S) Ulf Walther (S) 
Dnr 2020-3997 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
 
1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 1 juni 2020. 
 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  
1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Maja Boström (C), Sofia Tahko (KD) 
och Tapani Juntunen (SD) föreslår (se beslutet). 

 
2) Vice ordföranden Karin Lekberg (S) och Deniz Butros (V) 

föreslår att nämnden beslutar att tillstyrka motionen, samt 
anför därutöver följande: 

 
Miljöförvaltningen ser positivt på att staden vidtar fler 
åtgärder för att underlätta återanvändningen och 
återvinningsgraden i staden. Inte minst stadens miljöprogram 
2020-2023 pekar ut ett resurssmart Stockholm som ett av flera 
viktiga etappmål. Kommunfullmäktige har i och med 
antagandet av miljöprogrammet beslutat att staden ska minska 
resursanvändningen, bidra till klokare konsumtion och öka 
recirkulation av stadens materiella resurser. Det är angeläget 
att staden nu följer miljöprogrammets bestämmelser och gör 
de kompletterande satsningar som krävs för att lyckas. 
 
En av dessa åtgärder är att öka tillgängligheten och 
öppettiderna för stadens återvinningscentraler (ÅVC). Att 
flera stationer öppnar först kl. 10 på vardagar är ett hinder för 
många som hade kunnat återvinna på resvägen till jobbet. 
Ökade öppettider behöver utredas så att gällande bullerkrav 
också kan tillgodoses. Staden bör därför ge SVOA i uppgift 
att förbättra öppettiderna och utreda hur detta kan göras. 
 
I linje med miljöprogrammet bör också hälsoskyddsnämnden, 
kommunstyrelsen och SVOA tillsammans utarbeta konkreta 
förslag för att öka återvinningsgraden i Stockholm. På samma 
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sätt som staden har en kemikalieplan och matstrategi som 
kompletterar gällande miljöprogram är det angeläget att ha en 
återvinningsstrategi som täcker alla steg i avfallshierarkin. 
Genom att stadens avfallsarbete nu snabbt går från traditionell 
avfallshantering till att också innebära att minska onödig 
konsumtion, främja återbruk och stimulera till ökad 
materialåtervinning kommer de finansiella ramarna behöva 
ses över. Ett större uppdrag behöver också följas av 
motsvarande finansiella muskler. 
 
Slutligen ser vi fram emot att staden också samlar 
återvinningsbranschen. Vi beklagar att förvaltningen inte 
kommenterade motionens förslag om att förbättra situationen 
vid återvinningsstationerna. Det är angeläget att hitta 
lösningar och förbättringar för dessa platser som många 
stockholmare upplever som nedskräpade, otrygga och 
otillgängliga. Vi är övertygade om att branschen har både 
möjligheten och viljan att bidra till att uppfylla stadens 
miljömål och att branschen tillsammans med staden kan 
komma fram till konkreta förslag på hur det kan göras och 
situationen vid återvinningsstationerna kan förbättras. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 
av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 
Christoffer Jönsson (L), Maja Boström (C), Sofia Tahko (KD) och 
Tapani Juntunen (SD). 
 
Reservation 
Vice ordföranden Karin Lekberg (S) och Deniz Butros (V) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma 
förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Tapani Juntunen (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 

Sverigedemokraterna anser att det är positivt att staden aktivt 
arbetar för att göra det lättare för stadens innevånare att 
återvinna och hantera avfall. De nuvarande öppettiderna för 
återvinningscentralerna begränsar både privatpersoner och 
företags möjligheter att hantera avfall. Ökade öppettider kan 
därför vara en god idé för att öka återvinningen och därmed få 
en positiv miljöpåverkan. 
 
Ang. skrivelsen under ”värt att notera” ges förvaltningen 
möjlighet att driva frågan om ett förbud mot kassering av 
avfall med viss beskaffenhet. Ett sådant förbud är ännu ej 
prövat och dess effekter ur miljö- och näringslivshänsyn är 
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svåra att beakta. Om ett sådant förbud införs måste staden 
betänka vilka möjligheter som behöver öppnas upp för att 
tillgodose de företag som hanterar varor som ej får kasseras. 

 
 
 
 
 
 Vid protokollet 
 Maria Kjellman Wall 
 


